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Stretnutie s prezidentom 

Slovenskej republiky 

Dňa 12.12.2012 sa s podporou a účas-

ťou predsedníčky Krajskej rady Matice 

slovenskej v Trnave Mgr. Libuše Kluč-

kovej starosta obce Abrahám Ing. Igor 

Németh, predseda Miestneho odboru 

Matice Slovenskej v Abraháme pán 

Bohumil Čambál a členovia abrahám-

skeho folklórneho súboru Jatelinka pod 

vedením Mgr. Anny Gécovej stretli 

v prezidentskom paláci v Bratislave 

s prezidentom Slovenskej republiky 

Ivanom Gašparovičom. Starosta obce 

na úvod stretnutia prezidentovi priblížil 

históriu našej obce a poprial mu v mene 

občanov a členov MO MS v Abraháme 

šťastie, zdravie, spokojnosť a pokojné 

prežitie vianočných sviatkov.  Členovia 

folklórneho súboru Jatelinka zaspievali 

niekoľko ľudových vianočných piesní 

a Mgr. Anna Gécová vo vystúpení 

venovala prezidentovi republiky via-

nočný vinš. Vystúpenie našej folklórnej 

skupiny v krásnych krojoch malo vyni-

kajúcu úroveň a prinieslo do tohto 

stretnutia veľmi príjemnú a srdečnú 

atmosféru. Starosta obce, predseda MO 

MS v Abraháme a členovia folklórneho 

súboru odovzdali prezidentovi Sloven-

skej republiky dary typické pre našu 

obec vrátane pamätnej medaily s erbom 

obce. Všetci sme mali možnosť poroz-

právať sa s pánom prezidentom, spo- 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

ločne si pripiť a vzájomne si popriať 

spokojnosti, zdravia ale aj úspechy 

v ďalšej práci. Zároveň  starosta obce 

pozval na návštevu našej obce v roku 

2013 pána prezidenta, ktorý vyjadril 

z pozvania svoju radosť a predbežne 

s návštevou súhlasil.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Na záver článku mi dovoľte tlmočiť 

prianie pána prezidenta Ivana Gašparo-

viča všetkým občanom našej obce ku 

krásnym, príjemným a ničím neruše-

ným vianočným sviatkom, ako aj  šťas-

tia a úspechov do nového roku.  

                   Ing. Igor Németh 

starosta obce 
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Vážení občania 

Rok sa blíži ku koncu a neodmysliteľne s tým je tento čas spojený so slávením najkrajších sviatkov v roku, Vianoc. 

Je to nielen čas spojený so vzájomným porozumením, láskou, dobrom, pokorou, ale aj čas, keď je dobré pozrieť sa 

za seba a zhodnotiť, čo nám tento rok dal a ako sme sami v ňom obstáli. Či sme hodní svojím zmýšľaním, postojmi 

a činmi sláviť tieto najkrajšie sviatky... 

Z môjho pohľadu môžem povedať i napriek skutočnosti, že sme často denne tvrdo konfrontovaní dôsledkami eko-

nomickej krízy, obec a ani medziľudské vzťahy tejto situácii nepodľahli. Patríme k obciam, ktorým nehrozí nútená 

správa, ktoré nevypínajú elektriku, neškrtajú kultúrne a spoločenské podujatia, ale naopak, podporujeme 

a rozvíjame všetky aktivity tak, aby sme nepociťovali nedostatok financií zo štátu a zároveň mohli plniť všetky zá-

kladné funkcie obce. 

Bez námahy, vzájomnej spolupráce, podpory a pomoci, no hlavne porozumenia by však toto bolo veľmi ťažké. Pre-

to mi nedá a musím sa touto cestou poďakovať všetkým, ktorí svojím postojom a pričinením pomáhali a pomáhajú 

obci, a tým aj všetkým jej občanom. Poslancom, matičiarom, hasičom, kultúrnej a spoločenskej komisii, vedeniu 

športového klubu, ale aj všetkým ostatným, ktorí celkom bezodplatne a na úkor svojho vlastného voľna venovali 

a naďalej venujú svoj čas na rozvoj a zveľadenie obce. 

Osobitne ďakujem POD Abrahám a Milanovi Janíkovi za pomoc pri realizácii kamerového systému a rekonštrukcii 

čerpacej stanice. Menovaní venovali nemalé finančné a materiálne prostriedky na zvládnutie uvedených akcií. 

Je krásny pocit vedieť, že medzi nami sú ľudia dobrého srdca, ľudia majúci záujem o rozvoj svojej obce. 

Dovoľte mi popriať Vám príjemné a požehnané vianočné sviatky v kruhu svojich najbližších a do nového roku 2013 

veľa zdravia, šťastia a osobných úspechov. 
Ing. Igor Németh 

starosta obce 

 

VATRA ÚSTAVY 

 

Tak ako po iné roky aj v tomto Miestny 

odbor Matice slovenskej zorganizoval 

v sobotu 1. septembra akciu Vatra Ús-

tavy v priestoroch športového areálu. 

Svojou návštevou nás milo potešili 

pozvaní hostia, medzi ktorých patrili 

zástupcovia Matice slovenskej: JUDr. 

Libuša Kľučková, predsedníčka KR 

MS, delegácia MO MS z Cífera 

s predsedom MUDr. Viliamom Hafne-

rom, delegácia MO MS z Veľkých 

Úľan s predsedom Michalom Garajom, 

PaedDr. Anna Piláriková, predseda OP 

SNS. 

Bohaté občerstvenie v bufete, výborné 

klobásy, špekáčiky a džúsy pre deti 

zdarma. Kto mal chuť mohol sa občer-

stviť i zabaviť. 

Naši hasiči sa i v tomto roku postarali 

o postavenie vatry. A že horela dlho, 

môžu dosvedčiť tí, čo sa na akcii zú-

častnili. Slávnostný príhovor mal sta-

rosta obce Ing. Igor Németh 

a prítomným sa prihovorila aj PaedDr. 

Anna Piláriková, predsedníčka okres-

ného predstavenstva Slovenskej národ-

nej strany.  

V kultúrnom programe vystúpil folk-

lórny súbor Jatelinka národnými pies-

ňami. Do tanca a na počúvanie hrala 

hudobná skupina Slnečnice z Dunajskej 

Stredy, ktorá mala veľký úspech hlavne 

piesňami, ktoré si mohli matičiari 

a ostatní prítomní spolu s nimi zaspie-

vať. Tanečná zábava sa predĺžila tak-

mer o hodinu  

a všetci prítomní odchádzali spokojní. 

A to nehovorím o organizátoroch, veď 

ak sú spokojní účastníci, ktorí sa tým 

netajili, tak sú spokojní aj tí, ktorí to 

všetko organizujú. 

Vážení Abrahámčania, ktorí ste ešte na 

takejto akcii neboli, príďte budúci rok 

a verím, že nebudete ľutovať. Je to 

obyčajne posledná akcia počas letných 

dní a zároveň také zavŕšenie a rozlúčka 

s prázdninami a letnými dňami, spojená 

s dobrou zábavou. 

Anna Klementová, MO MS

 

REKONŠTRUKCIA ELEKTRICKÉHO OSVETLENIA  

V OBCI ABRAHÁM 

 

Obecný úrad v Abraháme oznamuje spoluobčanom, že dňa 7. januára 2013 začína v našej obci rekonštrukcia elektrického 

osvetlenia prostredníctvom  Západoslovenskej energetiky, na základe písomnej zmluvy uzatvorenej medzi Obcou Abrahám, 

zastúpenou starostom  obce Ing. Igorom Némethom a Zsl. energetikou. O priebehu prác budú obyvatelia informovaní prostred-

níctvom obecného rozhlasu,  propagačných tabúľ , na internetovej stránke obce Abrahám.  Jednotlivé dotknuté domácnosti 

budú informované písomnou formou. 

Ing. Igor Németh 

starosta obce Abrahám 
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ZO ZASADNUTIA OBECNÉHO ZASTUPITEĽSTVA V ABRAHÁME 

Obecné zastupiteľstvo 

13. augusta 2012 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 7 

poslancov, Mgr. Mária Tomovičová, 

kontrolórka 

Program: podľa pozvánky  

Priebeh zasadnutia: 

Starosta obce Ing. Igor Németh otvoril 

zasadnutie obecného zastupiteľstva, 

privítal všetkých prítomných a oznámil, 

ţe na zasadnutí je prítomných 7 

poslancov a zasadnutie je uznášania-

schopné vo všetkých bodoch programu.  

1. Starosta predloţil program zasadnutia, 

ktorý poslanci bez pripomienok schválili. 

Hlasovanie: za 7 poslancov, proti 0, 

zdrţal sa 0. 

2. Starosta určil zapisovateľa a overo-

vateľov zápisnice. 

3. Návrhová komisia bola schválená 

 v zloţení: Milan Janík, František Ivančík, 

Ing. Jana Takáčová Hlasovanie: za 7 

poslancov, proti 0, zdrţal sa 0. 

4. Kontrola plnenia uznesení z pred-

chádzajúceho zasadnutia.  

Uznesenia z predchádzajúcich zasadnutí 

boli splnené. 

5. Interpelácie občanov, organizácií 

 a poslancov. 

Nové interpelácie: 

Ing. Lukáš Kopáčik mal pripomienku, ţe 

tečie hydrant pred č. d. 121 a zároveň 

ţiadal vysvetlenie, prečo sa tento rok 

neuskutočnili nočné hasičské preteky. 

Ďalej mal poţiadavku, aby sa pred 

začiatkom stavebnej akcie „Revitalizácia 

Hviezdoslavovej ulice“ uskutočnilo stret-

nutie spoluobčanov v kultúrnom dome, 

kde im bude podané vysvetlenie k pred-

metnej stavbe. 

Starosta obce Ing. Igor Németh k tomuto 

návrhu zaujal kladné stanovisko s reali-

záciou po podpísaní zmluvy a začatí sta-

vebných prác. 

Poslanec Peter Čambál ako zástupca 

DHZ vysvetlil, ţe t.č. hasiči robia kon-

trolu hydrantov a pripravujú na budúce 

zasadnutie správu o stave hydrantov v na-

šej obci. DHZ o tomto probléme vie 

a všetky závady na hydrantoch budú 

uvedené v správe.  

Zároveň poskytol vysvetlenie k nočným 

hasičským pretekom, ktoré si môţu 

občania prečítať na internetovej stránke 

obce. V budúcnosti, pokiaľ bude dohoda 

medzi hasičmi, by sa mali tieto preteky 

organizovať i naďalej. 

František Ivančík mal pripomienku 

k prejazdu mnoţstva nákladných áut po 

našej obci, hlavne kamiónov a náklad-

ných áut so štrkom. 

Starosta obce Ing. Igor Németh 

odpovedal, ţe prerokuje túto záleţitosť 

s OR PZ v Galante. 

6. Prerokovanie a schválenie VZN č. 

6/2012 o zmenách a doplnkoch 01/2012 

Územného plánu obce Abrahám. 

Starosta obce oboznámil poslancov 

s návrhom VZN č. 6/2012, ktoré bolo 

vyvesené na úradnej tabuli dňa 31.7.2012. 

Pripomienky k VZN zo strany poslancov 

neboli a starosta dal hlasovať. Hlasova-

nie: 7 poslancov, proti 0, zdrţal sa 0. 

7. Prerokovanie a schválenie Zmien a do-

plnkov 01/2012 Územného plánu obce 

Abrahám. Starosta obce oboznámil po-

slancov so zmenami a doplnkami 01/2012 

Územného plánu obce Abrahám. Pretoţe 

zo strany poslancov neboli pripomienky, 

starosta dal hlasovať. Hlasovanie: za 7 

poslancov, proti 0, zdrţal sa 0. 

8. Čerpanie rozpočtu za 1. polrok 2012. 

Poslanci dostali správu o čerpaní roz-

počtu mailom pred zasadnutím OZ. Boli 

prerokované postupne príjmové a výdav-

kové poloţky. K jednotlivým poloţkám 

podal vysvetlenie starosta obce Ing. Igor 

Németh a p. Anna Klementová.  

Hlasovanie: za 7 poslancov, proti 0, 

zdrţal sa 0. 

9. Rôzne  

Starosta predložil žiadosti občanov: 

 Bohumil Palšovič Abrahám č. 440 

a Anton Štefunko č.133 ţiadosť o sú-

hlasné stanovisko pri výstavbe ro-

dinného domu na parcele č. 234/1– OZ 

súhlasí. 

 Márie Kopáčikovej Abrahám č.1 21 

o odstránenie trafostanice z Hviezdo-

slavovej ulice – ţiadosť bude postúpená 

na Zsl. energetické závody – OZ súhlasí. 

Starosta predložil na zasadnutie OZ: 

 sťaţnosť Marty Manekovej, Abrahám č. 

331, ktorá bude odstúpená na riešenie 

na Obvodné oddelenie polície 

v Sládkovičove. 

 upozornenie prokurátora pre dodrţia-

vanie zákona č. 563/2009 Z.z. o správe 

daní podľa novely od 1.1.2012. 

 Vyjadrenie KSÚ Trnava, odbor 

územného plánovania – Preskúmanie 

návrhu územnoplánovacej dokumen-

tácie „Územný plán obce Abrahám“ – 

Zmeny a doplnky č.01/2012. 

Starosta ďalej informoval, že: 

 Krajský školský úrad v Trnave poskytol 

ZŠ M. Tareka v Abraháme finančné 

prostriedky na výmenu podlahovej 

krytiny. 

 Firma ecol Trade, s r.o., Nitra pred-

loţila ponuku na separovaný zber 

rastlinných olejov. 

 14.8.2012 sa uskutoční územné 

konanie k výstavbe bytových domov, 

 na vodojeme ČS vody sa vyskytla 

závada, ktorú bude treba odstrániť. 

Obecné zastupiteľstvo  

12. septembra 2012 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 7 

poslancov, Mgr. Mária Tomovičová, 

kontrolórka 

Program: podľa pozvánky  

Priebeh zasadnutia: 

Starosta obce Ing. Igor Németh otvoril 

zasadnutie obecného zastupiteľstva, pri-

vítal všetkých prítomných a oznámil, ţe 

na zasadnutí je prítomných všetkých 7 

poslancov a zasadnutie je uznášania-

schopné.  

1. Starosta predloţil program zasadnutia, 

ktorý poslanci bez pripomienok schválili. 

Hlasovanie: za 7 poslancov, proti 0, 

zdrţal sa 0. 

2. Starosta určil zapisovateľa a overo-

vateľov zápisnice. 

3. Návrhová komisia bola schválená 

v zloţení: Mgr. Anna Gécová, Ing. Lukáš 

Kopáčik, Peter Čambál . 

Hlasovanie: za 7 poslancov, proti 0, 

zdrţal sa 0. 

4. Kontrola plnenia uznesení z predchá-

dzajúceho zasadnutia.  

Uznesenia z predchádzajúcich zasadnutí 

boli splnené. 

5. Interpelácie občanov, organizácií a po-

slancov. Nové interpelácie zo strany po-

slancov OZ na zasadnutí vznesené neboli. 

Na zasadnutí obecného zastupiteľstva sa 

zúčastnil občan Mário Novák, uţívateľ 

nájomného bytu na bytovke č. 144, ktorý 

poţiadal poslancov o predĺţenie lehoty na 

splatenie dlhu. Nájomná zmluva je 

uzatvorená medzi Obecným úradom 

v Abraháme a Zuzanou Novákovou 

(matkou uţívateľa bytu). Menovaný ako 

uţívateľ bytu dlhuje obci Abrahám na 

nájomnom 269,10 Eur. Túto čiastku je 

povinný uhradiť v termíne do 30.9.2012. 

Pri najbliţšom porušení podmienok 

nájomnej zmluvy bude ukončený nájom 

bytu bez moţnosti odvolania.  

6. Vyhodnotenie ponúk k oprave a výme-

ne podlahovej krytiny na Základnej škole 

M. Tareka v Abraháme. 

Na OcÚ boli doručené 3 ponuky na 

výmenu podlahovej krytiny, a to: 

Firma TIS – plus, s r.o., vo výške 

11 341,66 Eur, 

Firma Smatana Ján, stavebné práce vo 

výške 10 898,00 Eur, 

Firma LUMA-SK, spol. s r.o., Ţilina vo 

výške 9279,32 Eur 

Komisia na vyhodnotenie ponúk zloţená 

zo všetkých poslancov OZ vybrala firmu 

LUMA-SK, spol. s r.o., Ţilina 

s najvýhodnejšou ponukou 9279,32 Eur.  



Abrahámske noviny, ročník 9, 2012, č. 3–4                                                                                                                         Strana 4  

7. Podanie informácie o stave čerpacej 

stanice vody. 

Starosta obce informoval poslancov OZ 

o prácach vykonaných na čerpacej stanici 

vody a zároveň o prácach, ktoré bude 

v nasledujúcich mesiacoch potrebné 

urobiť. Ide hlavne o čistenie oboch 

vodojemov odbornou firmou.  

Zároveň informoval o oprave uzáveru 

potrubia medzi obcami Abrahám a Hoste 

a vzájomnej pomoci v prípade potreby 

zabezpečenia obcí pitnou vodou. 

8. Rôzne 

Starosta obce informoval poslancov 

o predložených žiadostiach občanov: 

 Eva Kollárová, Abrahám 323, žiadosť 

o poskytnutie priestoru pre Kynologic-

ký klub – OZ preverí možnosť vytvo-

renia požadovaného priestoru na výcvik 

psov. 

 Zdeněk Borgoš, Abrahám 338, žiadosť 

o uskladnenie dreveného odpadu – OZ 

žiadosť zamieta. 

 Marta Stillerová, Abrahám 181, žiadosť 

o jednorazový príspevok pre slobodné 

matky – OZ žiadosť zamieta. 

 Starosta obce informoval o predlože-

ných odvolaniach za vývoz komunál-

neho odpadu: 

Helena Slobodová, Kadnárova 14, 

Bratislava – OZ v zmysle VZN a zákona 

o odpadoch zamieta. 

Veronika Zelenská, Tichá 35, Trnava 

Modranka – OZ v zmysle VZN a zákona 

o odpadoch zamieta. 

Zdeněk Borgoš, Abrahám 338 – OZ 

v zmysle VZN a zákona o odpadoch 

zamieta, nebolo predložené potvrdenie 

o pobyte v cudzine. 

Marian Vrbovský, Abrahám 346 – OZ 

zamieta, za rok 2011 nebolo predložené 

potvrdenie o pobyte v cudzine, preplatok 

za zomr. Františka Vrbovského možno 

uplatniť v dedičskom konaní, ako po-

hľadávku voči OcÚ, ale zároveň si OcÚ 

bude uplatňovať právny nárok na za-

platenie poplatku za dom súp. č. 347 

v zmysle platného VZN a zákona 

o odpadoch. 

Starosta obce informoval poslancov OZ 

a obecné zastupiteľstvo prerokovalo: 

 požiadavku Zsl. energetiky – určenie 

pozemku vo vlastníctve obce na vybudo-

vanie novej trafostanice. OZ po krátkej 

diskusii určilo pozemok v lokalite Zá-

humenice za materskou školou na verej-

nom priestranstve, ktoré je vo vlastníctve 

obce, 

 stanovisko Ministerstva školstva SR 

k žiadosti o udelenie a zrušenie právnej 

subjektivity MŠ a ŠJ MŠ Abrahám, 

 správu nezávislého auditora 

k 31.12.2011, 

 ďakovný list MUDr. F. Kovalíka za 

úpravu zdravotného strediska, 

 plánované stretnutie so záujemcami 

o nové bytové domy dňa 5.10.2012 na 

OcÚ v Abraháme, 

 plánované vybudovanie parkoviska pri 

cintoríne, 

 používanie kuka nádob obyvateľmi 

obce s vyšším obsahom ako je 110 l a 120 

l. V týchto prípadoch bude zvýšený po-

platok za vývoz TKO, úpravou vo VZN 

vzhľadom na zvyšujúcu sa tonáž odpadov 

a následne cien za odvoz používateľmi 

viacobjemových kontajnerov, ako je uve-

dené, 

 list zaslaný riaditeľovi TAVOS, a.s., 

kvôli zápachu kanalizácie na Školskej ul., 

 vytvorenie komisie na vyhodnotenie 

fotosúťaže vyhlásenej OcÚ: zástupca ZŠ 

M. Tareka, zástupca MŠ, Ľudmila 

Horváthová a Mgr. Anna Gécová, OZ 

vyslovilo súhlas. 

Obecné zastupiteľstvo 

 3. októbra 2012 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 7 

poslancov, Mgr. Mária Tomovičová, 

kontrolórka 

Program: podľa pozvánky  

Priebeh zasadnutia: 

Starosta obce Ing. Igor Németh otvoril 

zasadnutie obecného zastupiteľstva, 

privítal všetkých prítomných a oznámil, 

že na zasadnutí je prítomných všetkých 7 

poslancov a zasadnutie je uznášania-

schopné. 

1. Starosta predložil program zasadnutia, 

ktorý poslanci bez pripomienok schválili. 

Hlasovanie: za 7 poslancov, proti 0, 

zdržal sa 0. 

2. Starosta určil zapisovateľa a overo-

vateľov zápisnice. 

3. Návrhová komisia bola schválená 

v zložení: Peter Čambál František Ivan-

čík, Milan Janík. Hlasovanie: za 7 

poslancov, proti 0, zdržal sa 0. 

4. Kontrola plnenia uznesení z predchá-

dzajúceho zasadnutia. Uznesenia z pred-

chádzajúcich zasadnutí boli splnené. 

5. Interpelácie občanov, organizácií 

a poslancov. 

Peter Čambál požiadal starostu obce 

o opravu svetla na verejnom osvetlení 

pred č. d. 135. 

Starosta sa vyjadril, že bude zabezpečená 

obhliadka verejného osvetlenia, pretože 

viacero lámp nesvieti, a následne požiada 

o opravu P-OD Abrahám. 

6. Príprava zmluvy o budúcej zmluve pre 

nájomcov bytových nájomných domov 

plánovanej výstavby „Obytná zóna 

Abrahám, 16 bytových jednotiek – Objekt 

Bytový nájomný dom, 4 bytové 

jednotky“. 

Poslanci OZ návrh zmluvy dostali v pí-

somnej forme mailom pred rokovaním 

obecného zastupiteľstva.  

Postupne prerokovali návrh podľa jed-

notlivých bodov s tým, že OZ odporúča 

budúcim nájomcom a kupujúcim zmluvu 

uzatvoriť. 

Zároveň OZ v zmysle VZN navrhlo, 

prerokovalo a schválilo odkúpnu cenu na 

pozemok pre bytovú zástavbu 16 b. j. 

Abrahám pod bytovou jednotkou 

a príslušenstvom 15,- Eur za m
2
. 

Na odkúpenie pozemku bude vyhotovená 

samostatná kúpna zmluva.  

Hlasovanie: za 7 poslancov, proti 0, 

zdržal sa 0. 

7. Rôzne 

Starosta obce informoval poslancov o: 

 stretnutí zástupcov Mikroregiónu 11 

Plus vo Voderadoch. Na stretnutí boli 

predložené návrhy LOGA Mikro-

regiónu 11 Plus z jednotlivých obcí 

a bol vybratý návrh, ktorý predložila 

naša obec. Starosta zároveň informoval 

o aktivitách, ktoré sa pripravujú na 

najbližšie obdobie, 

 žiadosti o finančnú podporu na riešenie 

havarijnej situácie na sociálnych zaria-

deniach na ZŠ M. Tareka, predloženej 

na KŠÚ Trnava, 

 oprave obecného autobusu pred STK 

v januári 2013, 

 bezodplatnom prevode 2 osobných áut 

Škoda Felícia, jedno auto pre potreby 

MŠ a ŠJ MŠ a druhé na súčiastky od 

MV SR, 

 príprave prác na vyčistení vodojemov 

na čerpacej stanici vody odbornou 

firmou,  

 projekte na zateplenie budovy zdra-

votného strediska, 

 pripravovanom stretnutí dôchodcov dňa 

20.10.2012 v kultúrnom dome. 

Obecné zastupiteľstvo 

7. novembra 2012 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 7 

poslancov 

Mgr. Mária Tomovičová, kontrolórka, 

Zita Hričová, ekonómka, Branislav 

Doboš 

Program: podľa pozvánky  

Priebeh zasadnutia: 

Starosta obce Ing. Igor Németh otvoril 

zasadnutie obecného zastupiteľstva, 

privítal všetkých prítomných a oznámil, 

že na zasadnutí je prítomných všetkých 7 

poslancov a zasadnutie je uznášania-

schopné.  

1. Starosta predložil program zasadnutia 

s tým, že bude prerokovaný najprv bod č. 

7 a potom bod č. 6, čo poslanci odsú-

hlasili. Hlasovanie: za 7 poslancov, proti 

0, zdržal sa 0. 

2. Starosta určil zapisovateľa a overova-

teľov zápisnice. 

3. Návrhová komisia bola schválená 

v zložení: Ing. Lukáš Kopáčik, Ing. Jana 

Takáčová, Milan Janík. Hlasovanie: za 7 

poslancov, proti 0, zdržal sa 0. 

4. Kontrola plnenia uznesení z pred-

chádzajúceho zasadnutia.  

Uznesenia z predchádzajúcich zasadnutí 

boli splnené. 
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5. Interpelácie občanov, orga-

nizácií a poslancov 

Mgr. Anna Gécová mala pripomienku 

k plným kontajnerom na cintoríne počas 

pamiatky zosnulých a poškodeniu 

chodníka pred novostavbou rodinného 

domu súp. č. 163. 

OZ po krátkej diskusii došlo k záveru, že 

počas takýchto sviatkov treba umiestniť 

na cintoríne viacobjemové kontajnery na 

plasty, sklo a kov. 

OZ žiada pred novostavbou rodinného 

domu súp. č. 163 úpravu chodníka do 

pôvodného stavu, pretože nastalo zimné 

obdobie a možnosť úrazu. Termín do 14 

dní po písomnej výzve obecným úradom.  

Interpelácia občanov: Bc. Jana Hanu-

liaková, písomná žiadosť o vybudovanie 

osvetlenia v lokalite Záhumenice. 

OZ prerokovalo žiadosť s tým, že 

vybudovanie osvetlenia sa uskutoční roku 

2013, keď sa uskutoční rekonštrukcia 

verejného osvetlenia v obci Abrahám. 

6. Predloženie a prerokovanie projektu 

verejného osvetlenia v obci Abrahám. 

Pán Branislav Doboš predložil poslancom 

OZ prvotnú analýzu aktuálneho stavu VO 

s cieľom: zmapovať inštalované svietidlá 

podľa typu a príkonu, odhadnúť aktuálnu 

energetickú náročnosť sústavy, celkové 

náklady na VO, navrhnúť nové technické 

riešenie s využitím LED technológie. In-

formoval poslancov o možnosti prenájmu 

verejného osvetlenia na 10 rokov a bez-

platnom prevode svietidiel do majetku 

obce na konci zmluvného vzťahu a príno-

soch pre obec.  

7. Čerpanie rozpočtu za 3. štvrťrok 2012. 

Poslanci dostali správu o čerpaní roz-

počtu v písomnej forme mailom pred 

zasadnutím obecného zastupiteľstva. 

Príjmová aj výdavková časť čerpania roz-

počtu bola prerokovaná podľa jednot-

livých položiek. Hlasovanie: za 7 

poslancov, proti 0, zdržal sa 0. 

8. Rôzne 

Starosta obce informoval poslancov o: 

 liste ZMO, región Jaslovské Bohunice, 

významné výročia v roku 2013, 

 memorande medzi vládou SR 

a Združením miest a obcí Slovenska, 

 predložených ponukách na opravu veže 

čerpacej stanice vody, 

 žiadosti Rodičovského združenia pri ZŠ 

M. Tareka na prenájom KD dňa 

1.12.2012, 

 žiadosti MO MS na prenájom KD dňa 

1.12.2012,  

 žiadosti p. Zdeňka Borgoša – zrušenie 

sankcie – poriadkovej pokuty na pod-

klade odstránenia nezákonného stavu. 

OZ odporučilo žiadosť riešiť kladne. 

KOVP spracuje návrh na vydanie 

opravného rozkazu na zrušenie sankcie 

zo dňa 8.10.2012,  

 žiadosti MŠ a ŠJ MŠ – o zmenu schvá-

lenia právnej subjektivity. OZ prehod-

notilo žiadosť a ruší uznesenie pod 

bodom B/4 zo dňa 3.11.2011. 

 Hlasovanie: za 7 poslancov, proti 0, 

zdržal sa 0. 

 žiadosti Milana Urbana o odpredaj po-

zemkov parc. č. 234/15 a 234/16. OZ 

nesúhlasí s odpredajom pozemkov 

z dôvodu výstavby bytových domov na 

priľahlom pozemku a možnosti využitia 

obecných pozemkov počas výstavby, 

 požiadavke obyvateľov o určenie piet-

neho miesta na cintoríne, kde by bola 

možnosť uloženia urny. OZ odporučilo 

vypracovanie dodatku k prevádzkové-

mu poriadku pohrebiska, kde bude 

určené miesto na obecnom cintoríne. 

Obecné zastupiteľstvo 

5. decembra 2012 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 7 

poslancov (1 poslanec neskorší príchod) 

Mgr. Mária Tomovičová, kontrolórka,  

Program: podľa pozvánky  

Priebeh zasadnutia: 

Starosta obce Ing. Igor Németh otvoril 

zasadnutie obecného zastupiteľstva, 

privítal všetkých prítomných a oznámil, 

že na zasadnutí je prítomných 6 po-

slancov a zasadnutie je uznášania-

schopné.  

1. Starosta predložil program zasadnutia, 

ktorý poslanci bez pripomienok schválili. 

Hlasovanie: za 6 poslancov, proti 0, 

zdržal sa 0. 

2. Starosta určil vyššie uvedeného zapi-

sovateľa a overovateľov zápisnice. 

3. Návrhová komisia bola schválená 

v zložení: Ing. Lukáš Kopáčik, Mgr. 

Anna Gécová, František Ivančík 

Hlasovanie: za 6 poslancov, proti 0, 

zdržal sa 0. 

4. Kontrola plnenia uznesení z pred-

chádzajúceho zasadnutia. Uznesenia 

z predchádzajúcich zasadnutí boli 

splnené. 

Dodatok k prevádzkovému poriadku po-

hrebiska na obecnom cintoríne a vytvo-

renie priestoru na uloženie urien sa spra-

cúva. 

5. Interpelácie občanov, organizácií 

a poslancov. 

 Peter Šido a manželka Lucia, vlastníci 

pozemku parcela č. 234/1 požiadali OZ 

o súhlas so zriadením vecného bremena 

na pozemok parcela č. 393/3 a parcela 

č. 412/5 evidovaných na LV č. 800 vo 

vlastníctve obce Abrahám k vybudova-

niu elektrickej prípojky NN k pozemku 

parcela č. 234/1 v kat. úz. obce Abra-

hám. 

Hlasovanie: za 6 poslancov, proti 0, 

zdržal sa 0. 

6. Návrh VZN o miestnych daniach 

a miestnom poplatku za komunálne od-

pady a drobné stavebné odpady obce 

Abrahám č. 7/2012. Počas tohto bodu 

rokovania príchod 7. poslanca OZ. 

Poslanci návrh VZN dostali mailom pred 

zasadnutím obecného zastupiteľstva. 

V otvorenej diskusii poslanci predložili 

návrhy a doplnky k VZN, ktoré boli do 

návrhu zapracované. Všeobecne záväzné 

nariadenie bude po dobu 15 dní vyvesené 

na úradnej tabuli. Účinnosť nadobúda 

dňom 1.1.2013. Hlasovanie: za 7 

poslancov, proti 0, zdržal sa 0. 

7. Rôzne 

Starosta obce informoval poslancov o: 

 Uznesení vlády SR č. 638 k správe 

o niektorých problémoch v oblasti 

územnej samosprávy a návrhoch na ich 

riešenie, 

 rekonštrukcii elektriny v našej obci, 

ktorá sa začne v mesiaci január 2013 na 

základe projektovej dokumentácie pre 

realizáciu stavby: DS Abrahám, Rekon-

štrukcia TS 2, Rekonštrukcia NN, 

 možnostiach čerpania finančných 

prostriedkov z envirofondov, 

 liste RÚVZ Galanta – opatrenia proti 

šíreniu chrípky a chrípke podobných 

ochorení, 

 funkčnosti vodovodných ventilov 

v obci Abrahám, 

 žiadosti streleckého klubu Abrahám na 

usporiadanie streleckej súťaže – po-

žiadavka bude riešená pri schvaľovaní 

rozpočtu na rok 2013, 

 žiadosti MŠ Abrahám vo veci riešenia 

nedostatkov zistených kontrolou RÚVZ 

Galanta, 

 liste Jozefa Dvonča, ZMOS Bratislava 

o poskytnutí finančných prostriedkov 

na veľkofilm o Sv. Cyrilovi a Metodovi 

– obec rozhodne podľa svojich 

finančných možností v roku 2013, 

 metodickej pomôcke – postup obce pri 

tvorbe VZN o financovaní ZŠ, ZUŠ, 

MŠ, jazykových škôl a školských 

zariadení zriadených na území obce 

v zriaďovateľskej pôsobnosti obce. 

Metodická pomôcka bola zaslaná 

mailom poslancom OZ.  

Starosta obce predložil OZ návrh zápisu 

do kroniky za rok 2011. Návrh bol 

schválený s tým, že bol upravený podľa 

jednotlivých pripomienok poslancov OZ.  

Kontrolórka obce Mgr. Mária Tomovičo-

vá predložila poslancom OZ na schvá-

lenie návrh plánu kontrolnej činnosti 

hlavného kontrolóra obce Abrahám na 1. 

polrok 2013. Návrh plánu kontrolnej 

činnosti tvorí prílohu zápisnice, zo strany 

poslancov neboli žiadne pripomienky. 

Hlasovanie: za 7 poslancov, proti 0, 

zdržal sa 0. 

Úplné znenie zápisníc je na 

našej stránke ww.abraham.sk 

Anna Klementová, zástupca starostu  

Obecné zastupiteľstvo rozhodlo a pri-

delilo osobné motorové vozidlo na 

prepravu stravy zo ŠJ MŠ do Základnej 

školy Michala Tareka. Vozidlo začala ŠJ 

MŠ používať dňa 17.12.2012. 
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SPOLOČENSKÁ RUBRIKA 

 

 
Donáškou priamo do domu priniesol bocian vzácny 

poklad v batohu do týchto rodín v Abraháme: 
 

Jakub Kurčík 
Rodičia:  Bc. Marián a Ing. Miroslava Kurčíkoví 

Lívia Guľová 
Rodičia:  Ľuboš Guľa a Anna Zemková 

Urban Lív 
Rodičia: Erich Lív a Mgr. Eva Burdová 

Nina Kondákorová 
Rodičia: Viliam a Mgr. Jana Kondákoroví 

Emma Sukupčáková 
Rodičia: Ľubomír a Miroslava Sukupčákoví 

Amélia Nemcová 
Rodičia Ing. Branislav a Mgr. Denisa Nemcová 

 

Vítajte medzi nami!  

                                                                                       

Manželstvo uzavreli:  

Juraj Klasta a Petra Palšovičová 

Miloš Florkovič a Mariana Uhlíková 

Peter Hornáček a Monika Banášová                                                      

Novomanželom blahoželáme ! 

 

Ospravedlňujeme sa  manţelom 

Andrejovi Horákovi a Erike Uhlíkovej 
za chybne uvedené priezvisko                                                                                                              

 

   

Naši jubilanti sa dožívajú: 

50 rokov 

Anton Štefunko, Jozefína Kaššová, Jana Křeneková, 

 Daniel Kováčik, Ján Kočiš Helena Štefunková, Jana Bobeková 

60 rokov 

František Ţgančík, Mária Korosiová, Viera Lučanská,  

František Banáš, Vilma Banášová 

70 rokov 

Eduard Kašša, Mária Kmeťová, Emília Štefunková,  

Bohumil Čambál 

80  rokov 

Apolónia Mišovičová 

90  rokov 

Anton Šimon 
 

Jubilantom srdečne blahoţeláme! 
Alena Debrecká, matrikárka 

Jubilanti 

Kaţdý mesiac sme dostávali od obecného 

úradu do poštových schránok obálky so 

šekom na platenie buď za vodu, smeti, 

poľnohospodársku, či domovú daň. Veľmi 

sme sa tomu netešili. Aţ nakoniec nás 

potešila obálka z obecného úradu na 

posedenie jubilantov 70- a 80-ročných. 

Pozvanie sme všetci prijali a boli sme milo 

prekvapení, s akou úctou nás personál 

s pánom starostom na čele obskakoval. Bolo 

to milé posedenie. Vďaka za darčeky 

a občerstvenie za všetkých jubilujúcich. 

Nech Vám takého milé prekvapenia pre nás 

skôr narodených vydrţia aj naďalej. 

S vďakou  

Božena Gajarská 

   

Opustili  nás                

Miroslav Kopáčik                 
vo veku 54 rokov                    

Irma Bacigálová                   
vo veku 87 rokov                                       

Ivan Mitošinka                      
vo veku 49 rokov 

Odpočívajte v pokoji! 

Ostalo len tiché miesto na 

cintoríne,  tiché miesto pre 

tvoj žiaľ, smútok a slzy. 

ANDREJ ČAMBÁL 

  
Matičiari nezabúdajú ani na významné abrahámske 

osobnosti, ktoré sa zaslúţili o duchovné, spoločenské 

a materiálne povznesenie úrovne ţivota našich občanov.  

 Nesporne medzi nich patrí aj náš rodák misionár, 

spisovateľ, kňaz Spoločnosti Jeţišovej Andrej Čambál. 

 Najväčším jeho prínosom pre našich občanov bolo 

zriadenie abrahámskej fary. Bol iniciátorom zriadenia 

a zároveň jej zakladateľom a osobou, ktorá vybavila všetky 

náleţitosti potrebné pre schválenie zriadenia fary.  

Dňa 15. decembra matičiari pripomenuli aj ostatným 

občanom spomienkovou svätou omšou 145. výročie jeho 

narodenia. Prínos zriadenia abrahámskej fary pre naše 

spoločenstvo zhodnotil v kázni aj d.p. Mgr. Vladimír Kiš  

                                                               Darina B.                                                
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SEPTEMBER V MATERSKEJ ŠKOLE 

V ABRAHÁME 

September zaklopal na dvere našej ma-

terskej školy a tá sa dokorán otvorila pre 

deti predškolského veku z Abrahá-mu 

a okolia. Uvítala ich peknou výzdobou 

a usmiatym kolektívom. 

Najmladšie deti sa trošku nedôverčivo 

lúčili s rodičmi, ale po prvom týždni to 

už bez plaču zvládli takmer všetky. 

Starším škôlkarom odlúčenie od rodičov 

nerobilo taký problém, ale aj na nich 

čakala zmena. Veď z maláčov sa stali 

veľkáči a pribudli im aj veľkáčske po-

vinnosti: samostatne sa obliecť, prezuť, 

upratať hračky po hre, ale aj riešenie 

ťažších úloh, ktorými sa pripravujú na 

vstup do základnej školy. 

24. septembra sa v MŠ konala tradičná 

jesenná slávnosť ,,Rozlúčka so záhra-

dou“. Rodičia detí nám pri jej organizo-

vaní skutočne veľmi pomohli, a preto im 

touto cestou všetkým ďakujeme. Nielen-

že priniesli krásne naaranžované plody 

zo záhrad, vtipne povyrezávaných svet-

lonosov, chutné ovocné koláčiky, ale 

pomohli nám aj na stanoviskách, kde 

deti plnili zábavné úlohy. 

Tento rok sme spoločne pátrali po stra-

tených Gaštankoch. Vôbec nebolo ľah-

ké nájsť ich. Deťom na ceste za nimi 

pomohla Jabloň. Najskôr však z nej 

museli pooberať jablká v gumákoch, 

ktoré niektorým deťom siahali až po pás. 

Pri Slivke zase museli po mostíku na 

lyžičke preniesť drobnú fazuľku. Za to 

im Slivka ukázala správnu cestu za stra-

tenými Gaštankami. Pri Šípke museli so 

zaviazanými očami uhádnuť hmatom a 

čuchom, aké ovocie alebo zeleninu držia 

v ruke. Keď deti splnili aj túto úlohu, 

šípka im prezradila, kde majú Gaštankov 

hľadať, a tak deti putovali ďalej. Orech 

tvrdohlavo trval na tom, že poradí de-

ťom až vtedy, keď trafia orieškom do 

košíka z vysokej veže. Nuž čo – museli 

splniť aj túto úlohu. Až potom Orech 

prezradil správ-nu cestu k cieľu. Zemia-

kové pole, čakalo s ťažkou úlohou. Deti 

sa tu poriadne narobili pri prevážaní 

zemiakov na fúriku cez kopec. Pole im 

za to prezradilo, kade sa kotúľali Gaš-

tankovia. 

Hrozno malo tohto roku veľkú úrodu, 

ktorú bolo treba vyniesť v košíku na 

hlave na vežičku a spustiť sa dolu po 

šmýkačke do pieskoviska tak, aby stra-

pec hrozna z košíka nevypadol. Bolo to 

naozaj ťažké! Ale nakoniec sa to všet-

kým podarilo, a tak sa deti dozvedeli, 

kade ísť 

ďalej. 

Hruška 

rovnako skúpa na radu správnu cestu 

prezradila, až keď všetci splnili jej úlo-

hu: so zaviazanými očami uhádnuť, aký 

kompót, či džem práve ochutnali. Staršie 

deti si tu museli samy nakrájať jabĺčka 

na drobné kúsky, vložiť ich do vrecúška, 

zasypať škoricovým cukrom a dobre 

potriasť. Tento svoj kulinársky pokus 

potom zjedli (mňam, to bola dobrotka!)  

a ponáhľali sa ďalej. Keď nakoniec 

splnili všetky, konečne našli miesto, kde 

sa Gaštankovia zakotúľali. Predstavte si, 

schovali sa za škôlku a ešte sa aj zamas-

kovali! Ale naše šikovné deti ich všetky 

objavili, pozbierali a unave-né po dlhej 

ceste sa ponáhľali na hostinu. Gaštankov 

si pre istotu navliekli na šnúrku ako 

korále, aby sa zase kdesi nerozkotúľali! 

No a potom hodovali na pečených ze-

miačikoch, koláčikoch, ovocných 

a bylinkových čajíkoch. To však nebolo 

všetko! Za svoju šikovnosť a vytrvalosť 

boli odmenené pekným jesenným darče-

kom. Zrazu sa celá školská záhrada 

rozžiarila pestrými farbami veterníkov 

a usmiatymi detskými tvárami. Ešte aj 

vetrík pomáhal, usilovne fúkal do fareb-

ných vrtuliek, i do pahreby a strapatil 

každú detskú hlávku.  

A nás všetkých zalial pocit spokojnosti 

z pekne prežitého jasného jesenného 

dňa.                      Janka Myslíková 

učiteľka MŠ Abrahám 
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ZO ŢIVOTA ZÁKLADNEJ ŠKOLY M. TAREKA V ABRAHÁME 

 

BLUDIŠTE = BECKOV 

 

Hrad Beckov sa vypína vysoko nad 

okolitým krajom na Beckovskom brale. 

V minulosti to bola strategická poloha 

pri severojuţnej obchodnej ceste a pri 

brode Váhu. 

Pôvodne malo názov Beckov iba pod-

hradie. Samotný hrad mal čudné meno 

Bludište. Zrejme preto, lebo jeho prie-

story boli veľmi zloţito usporiadané. 

Kamenný hrad pochádza asi z 13. sto-

ročia. Mal za úlohu chrániť severozá-

padné hranice Uhorského kráľovstva. 

Uhorskí králi ho aj vlastnili. 

Roku 1296 sa dostal do rúk Matúša 

Čáka Trenčianskeho, ktorý z hradu 

spravil centrum remesiel a obchodu. 

Iným známym majiteľom bol poľský 

šľachtic Stibor zo Stiboríc. Vplyvný 

kráľovský poradca vlastnil na Sloven-

sku asi 20 hradov. Jeho syn Stibor II. 

zdedil po otcovej smrti obrovský maje-

tok. Lenţe Stibor II. bol síce bohatý, ale 

nemal syna, iba dcéru Katarínu. A tak 

po jeho smrti Katarína podľa zvykové-

ho uhorského práva nemohla zdediť 

toľké bohatstvo po otcovi. Mala dostať 

len jednu štvrtinu z otcovho majetku 

vyplatenú v peniazoch. Teda musela by 

hrad predať. Lenţe kráľ Ţigmund daro-

val hrad svojmu rytierovi Bánfimu, 

ktorý sa s Katarínou oţenil a ona sa 

vlastne ako manţelka rytiera Bánfiho 

vrátila na svoj vlastný hrad.  

Tak fungovala v minulosti rodová rov-

nosť! Si ţena? Tak ti nepatrí po otcovi 

všetko, čo nadobudol, ale iba štvrtina a 

aj to s problémami. 

Dnes však väčšina z nás pozná Stibora 

zo Stiboríc podľa povesti, ktorá sa 

o ňom zachovala. 

Hovorí sa, ţe bohatý hradný pán sa rád 

zabával so svojou druţinou. Chudobné 

deti zbierali pod hradbami zvyšky jedla. 

Napadli ich však panskí psi. Poddaný 

Pauko chcel zachrániť svoje deti, tak 

papekom zlámal psom nohy. Preto ho 

dal hradný pán zhodiť zo skaly. Pauko 

pred smrťou zakričal: „Stretneme sa do 

roka a do dňa!“ Keď prešiel rok, Stibor 

sa zase veselo zabával. Unavený si 

ľahol do trávy a zaspal. Priplazila sa 

k nemu vretenica a uštipla ho. On sa 

oslepený zrútil zo skaly. A tak sa splni-

la kliatba: „Do roka a do dňa!“ 

S hradom Beckov, s povesťou o Stibo-

rovi zo Stiboríc aj so šašom menom 

Becko sa oboznámili deti z turistického 

krúţku na ZŠ Abrahám 17. novembra 

2012. Niektorí vzali so sebou aj svojich  

rodičov. Na turistickej vychádzke sa 

zúčastnili pán Szollosy, pani Jancová, 

rodičia Mitákovci, strýko Katky Baná-

šovej a všetkým nám bolo spolu veselo 

a dobre. 

Mgr. K. Valachovičová 

vedúca turistického krúžku 

 

VIANOČNÉ TRHY 

V ABRAHÁME 

V sobotu 8. decembra 2012 sa 

v Kultúrnom dome v Abraháme konali 

Vianočné trhy. Prvý ročník podujatia 

bol veľmi úspešný. Mnoţstvo ľudí 

prišlo ochutnať kapustnicu, lokše 

a štrúdľu. Varené vínko, čaj, či punč 

návštevníkov príjemne zahriali. Mnohí 

si zakúpili aj vianočné výrobky, medzi 

ktorými boli aj tie naše: vianočné po-

hľadnice, ktoré zhotovili ţiaci s pani 

učiteľkou Koškovou, hrnčeky v „svet-

ríkoch“, ktoré vyrobili v krúţku Zdravá 

škola s pani učiteľkou Kürthyovou 

a naši druháci prispeli peknými vianoč-

nými pozdravmi. Výťaţok z predaja 

bude pouţitý na nákup pomôcok pre 

záujmové krúţky na škole. Ďakujeme 

všetkým, ktorí zakúpením výrobkov 

detí podporili našu školu. 

 

 
Šikovnosť našich detí sálala zo 

všetkých výrobkov. 

 
Dievčatá očarili úsmevom aj ochotou. 

Mgr. E. Košková 

Mgr. A. Kürthyová 

Fascinujúca návšte-

va výstavy Ľudské 

telo 

 

22. novembra 2012 sme navštívili 

so ţiakmi 7., 8. a 9. ročníka 

výstavu, o ktorej sme veľmi veľa 

počuli uţ v minulosti. Diskutovalo 

sa o nej v médiách, šokovala 

milióny ľudí po celom svete, 

a preto sme boli vo veľkom 

očakávaní, kedy ju uţ uvidíme aj 

my na vlastné oči. Podarilo sa! 

Pani riaditeľka Mgr. Mericová 

zabezpečila dopravu, pani učiteľka 

Mgr. Kürthyová rezervovala vstup 

pre našu školu hneď v ranných 

hodinách. 

Naše dojmy? Úţasné! Sprevádzala 

nás mladá študentka medicíny 

Katka, na ktorej názorný poučný 

a miestami vtipný výklad tak 

ľahko nezabudneme. Previedla nás 

po ľudskom tele cez kostrový 

systém, svalstvo, reprodukčné or-

gány, dýchacie orgány, krvný obeh 

a ďalšie časti ľudského tela. 

Exponáty výstavy The Human 

Body sú v rôznych pozíciách. 

Pribliţujú tak návštevníkom, čo sa 

deje v ich tele pri pohybe, 

športe, odpočinku i vplyvom 

ochorení. 

Táto výstava je dokonalou učebni-

cou anatómie, biológie a zdravo-

vedy. Bola to vynikajúca hodina 

biológie a anatómie, vďaka ktorej 

sme si spojili jedinečný záţitok 

s načerpaním mnoţstva informácií. 

Úlohou zobrazenia ľudskej anató-

mie týmto výnimočným spôsobom 

je podnietiť mladých ľudí, aby sa 

venovali svojmu zdraviu. A nielen 

to, ale aj prírodným vedám vše-

obecne. Výstava nás mala poučiť 

o funkciách nášho tela a aj o tom, 

ako sa o neho treba starať.  

Cieľom je pochopiť, ako nás zlé 

zdravie obmedzuje a ako nás 

zdravý ţivotný štýl chráni! 

Fotografie neprikladáme, pretoţe 

bol prísny zákaz fotiť. 

Mgr. A. Kürthyová 

koordinátorka projektu Škola 

podporujúca zdravie 
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LUCIINA DESIATKA 

 

 

13. decembra je v kalendári meno Lu-

cia. Viažu sa k nemu rôzne tradície. 

Tento deň sa považuje za najkratší deň 

v roku a zo „stridžích dní“ je najvý-

znamnejší. Luciu totiž považovali za 

najväčšiu zo všetkých bosoriek. Deti 

i dospelí si robili cesnakom krížik na 

čelo, jedli cesnak, lebo verili, že ich 

ochráni pred zlými duchmi. Mladé 

dievčatá oblečené v bielych plachtách, 

s pomúčenou tvárou a s husacím kríd-

lom v ruke vymetali po domoch kúty 

a ometali aj domácich, aby odohnali zlo 

a choroby.  

Aj nás takto zachránila pred chorobami, 

bolesťami aj pred zlými skutkami naša 

,,Lucia“ na Katarínke. Už viac rokov po 

sebe sa zúčastňujú turisti z turistického 

krúžku pri ZŠ Abrahám na tradičnom 

turistickom pochode „Luciina desiatka“ 

na Katarínku pri Dechticiach. Nebolo to 

inak ani tento rok. Vybrali sme sa sem 

už 8. decembra, aby sme „náhodou“ nič 

nezmeškali. Bolo chladno, mráz nás 

štípal na lícach, ale my sme si statočne 

vykračovali po nádhernom turistickom 

chodníčku. Vôkol bolo všetko zasneže-

né čistým čerstvým snehom. Po poli 

prechádzali pomalým tempom srnky 

a nenechali sa nikým a ničím vyrušiť. 

My sme najprv dorazili k starej úzko-

rozchodnej železničke, po ktorej ešte za 

Pálfyovcov prepravovali drevo do Smo-

leníc a do Lošonca. Neďaleko odtiaľ je 

zrúcanina kláštora a kostola sv. Katarí-

ny Alexandrijskej, ktorý postavili roku 

1618 na mieste, kde sa mladému pus-

tovníkovi grófovi Jánovi Apponyimu 

zjavila sv. Katarína. Keď ho rodičia 

z tohto miesta násilím odviedli, na 

druhý deň zomrel.  

 

 
 

Naša Lucia na chate nám však napriek 

chmúrnej histórii pripravila dobrú nála-

du. Opekali sme si špekáčiky, popíjali 

teplý čaj, hrali futbal, spievali koledy 

a bolo nám fajn. 

Mgr. K.Valachovičová 

 

 

HOSŤ V KNIŽNICI 

 

Literárny sviatok zažili čitatelia 

obecnej knižnice dňa 16. novembra 

2012. V tento piatkový podvečer sa 

priestory knižnice (budova Základ-

nej školy Michala Tareka) zmenili 

na atmosféru krásy vysloveného 

slova v podaní hosťky, ktorá prijala 

pozvanie a prišla medzi abrahá-

mskych čitateľov. Je to ambiciózna 

mladá dáma spisovateľka  

KRISTÍNA MIŠOVIČOVÁ. 

Počas stretnutia odzneli ukážky 

z kníh LEN LÁSKA POZNÁ OD-

POVEĎ a VRÁŤ MI MOJE SNY. 

Spisovateľka sa venuje ľahkému 

oddychovému žánru, ktorý je veľmi 

blízky našim čitateľkám. Stretnutie 

sa nieslo v duchu spontánnosti me-

dzi hosťkou a prítomnými účast-

níkmi. Stretnutie bolo spojené 

aj s autogramiádou a možnosťou za-

kúpenia kníh, čo čitatelia využili. 

Naša hosťka odpovedala na všetky 

otázky, ktoré odzneli z obecenstva, 

hoci niektoré boli i trochu kritické, 

a to si na nej veľmi ceníme.  

Záver podujatia bol zdokumento-

vaný týmto vyjadrením spisova-

teľky:  

 

„Ďakujem za krásny podvečer 

strávený vo vašej knižnici s úžas-

nými čitateľmi. Ďakujem za nád-

hernú prezentáciu mojich kníh“. 

Ľ. Horváthová  
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POĽOVNÁ SEZÓNA, KTORÁ SA NEKONALA... 

VRÁTIA SA DOBRÉ ČASY MALEJ ZVERI? 

Na úvod treba napísať, že tohtoročná 

poľovná sezóna sa 

u nás začala aj 

skončila prvý deň 

plánovanej prvej 

poľovačky na ba-

žanty. Konštatovali 

sme to, čo sme 

vedeli už od leta – že bažantov a zajacov 

je málo – ba pramálo a treba ich chrániť. 

A tak sme namiesto poľovačiek obnovili 

krmelce, zásypce, nastúpili sme na bri-

gády, aby sme zabezpečili dostatok 

krmiva na predpovedanú dlhú zimu. 

Najkrajšie poľovnícke obdobie som 

nepochybne prežil v našom revíri ako 

malý chlapec. Bolo to niekedy pred 40 – 

50 rokmi... V Abraháme (ale aj Hoste či 

Malej Mači) sme ročne ulovili tisíc 

zajacov a rovnaký počet bažantov. Ok-

rem toho boli pravidelné poľovačky na 

jarabice a králiky. Lovila sa srnčia zver, 

v revíri sa sporadicky objavil aj drop. 

Zajace, jarabice i bažanty sme každo-

ročne chytali do sietí a odovzdávali na 

zazverovanie doma aj v zahraničí. Pa-

mätníci spomínajú, že často sa nám pod 

náporom množstva bažantov trhali siete, 

alebo jednoducho ich vzlietajúce bažan-

ty zhodili. To sa dialo aj pri zajacoch. 

Pamätám si, že chytači pri sitách mali 

vrecia plné chytených zajacov, nebolo 

zriedkavosťou, keď dobrý chytač chytil 

niekoľko desiatok zajacov... Spomínam 

si, ako vzlietli bažanty v Sigotách, To-

nách alebo na Kýďoši – doslova sa za-

tmelo, bol to zážitok, na ktorý radi spo-

mínali aj takí účastníci našich poľova-

čiek, ako majster Pántik, Rajniak, či 

Kvietik. Nechceli veriť ani tomu, že to 

nie sú bažantnice so špeciálnym reži-

mom a umelým chovom, ale že sú to 

prírodné prirodzené miesta, kde bažanty 

žijú vo voľnej prírode.  

Odvtedy sa však veľa zmenilo. Starí 

poľovníci nás pomaly opúšťajú. Ich 

miesta zapĺňajú mladí. Pri návšteve 

chotára len ťažko môžu uveriť tomu, čo 

som napísal v úvode. Na vlastné oči 

vidia doslova zopár bažantov alebo 

zajacov. Nie je však problém vidieť 

desiatky dravcov rôzneho druhu. 

V chotári sa promenádujú mačky, ktoré 

dokážu zlikvidovať spevavce hniezdiace 

vysoko na stromoch, ale aj malé bažan-

tíky. Zákon je na strane mačiek. Stále 

ťažšie je presvedčiť majiteľov psov, aby 

ich nepúšťali do kríkov, aby im nedovo-

lili naháňať zajace a srnky. Pre psa je to 

prirodzený reflex, ale zajac alebo bažant, 

ktorý je opakovane vyrušený v svojom 

prirodzenom prostredí, sa odsťahuje 

inam, do bezpečia. Srnka v zime stráca 

množstvo energie a môže uhynúť.  

Keď pozerám fotografie z nedávnych 

čias, vidím mnohé rozdiely. Zmenili sa 

porasty – skôr vymizli. Pohľad na Járče 

je iný, chýbajú Hrúščovy, v Háji nie je 

voda, zmizli Štrkové jamy, na poliach už 

nenájdeme vinohrady, rôzne ovocné 

záhrady, kam sme ešte ako malí chlapci 

chodili na prvé čerešne a marhule. Pô-

vodne poľná – neskôr družstevná – cesta 

do Pustých Úľan je prakticky rýchlostná 

komunikácia, sú na nej desiatky miest, 

kde zajac, či bažant, ale aj srna prišli 

o život. Na poliach sa dosahujú oveľa 

vyššie výnosy ako pred desiatkami ro-

kov. Je to spojené s novými technoló-

giami, novými obrábacími strojmi, vý-

konnejšími kombajnmi, kosačkami 

s vyššou rýchlosťou zberu a efektivitou 

práce. Poľná zver sa tejto rýchlosti ne-

dokázala prispôsobiť. Nikde na svete 

poľovníci ani poľnohospodári nedokáza-

li vymyslieť spôsob ochrany zveri pri 

kosení. Používajú sa reťaze pred kosou, 

dokonca zvukové, či ultrazvukové pla-

šičky, no nič nepomáha.  

 

Zdá sa, že možný príklad obnovy príro-

dy možno nájsť v Rakúsku. Aj tam sme 

vyvážali voľakedy naše zajace a bažan-

ty. Vtedy ich nemali, dnes majú. Pomery 

sa otočili. To, čo bolo kedysi u nás, je 

dnes v Rakúsku. Rozdiel oproti nám je 

v tom, že tam majú tzv. trojpoľné hos-

podárstvo (tretina pôdy každý rok leží 

ľadom), a aj v tom, že Rakúsko si udrža-

lo potravinovú samostatnosť a poľno-

hospodári pestujú na menších políčkach 

všetko potrebné. Striedajú sa plodiny 

a keď sa zberá jedna, zver bez problému 

ujde do susediacej role s inou plodinou, 

ktorá sa nezberá, alebo dokonca pôda 

leží ladom.  

Je veľmi dobre, že poľovníci a POD 

Abrahám úzko spolupracujú. Prejavuje 

sa to nielen v dostatku krmív pre celo-

ročné dokrmovanie, ale aj v systema-

tickom vysádzaní stromčekov, hľadaní 

priestorov pre výstavbu krmelcov a zá-

sypcov, v spolupráci pri tlmení škodnej 

zveri, či regulácii poľnej zveri vo vino-

hrade a podobne. Pre budúcnosť je ne-

vyhnutné doriešiť vybudovanie väčšieho 

počtu napájačiek pre poľnú zver. Nedos-

tatok vody v čase liahnutia bažantov je 

zrejme v súčasnosti limitujúcou príčinou 

ich skorého úhynu. Samozrejme príčin je 

viac, ale odrastené bažantíky už sú odol-

nejšie a skôr prežijú aj horúce leto, či 

studené dažde. 

 

Zdá sa, že aj vláda sa začína zaoberať 

problémom, ktorý som načrtol. Je pri-

pravený nový plán hospodárenia 

a ochrany poľnej zveri. Ide o komplex-

né opatrenia, ktoré by mali zasiahnuť do 

systému poľnohospodárstva, zvýšeniu 

potravinovej samostatnosti, vyplácania 

štátnych dotácií, ale aj systému reorga-

nizácie poľovných revírov, plánovania 

druhu a počtu zveri atď. Dúfame, že aj 

my budeme môcť prispieť do takejto 

diskusie, aby sa podľa možnosti prina-

vrátili druhy zveri a ich stavy aj u nás 

k tým, na ktoré si spomíname. 

Zlá situácia s malou zverou sa netýka 

len nášho revíru. Preto by sa mala riešiť 

naraz vo viacerých susediacich revíroch. 

Tak možno vytvoriť vhodný ekologický 

model, ktorý síce nekopíruje ten rakú-

sky, ale môže sa k nemu priblížiť. Veď 

aj tlmenie predátorov v jednom revíri je 

málo efektívne, keďže napríklad líška sa 

rýchlo presťahuje tam, kde má pokoj a 

potravu. Najväčší dôraz sa však kladie 

na vhodné životné prostredie. Pre zver je 

ideálna prirodzená potrava. Z druhovo 

pestrej ponuky rastlín si zajac vyberie to, 

čo práve potrebuje. Seno v jasliach ni-

kdy nenahradí druhovo pestré políčko. 

Vo vhodných podmienkach sa rozmnoží 

aj malá populácia, pravda, musíme po-

znať negatívne vplyvy, ktoré na zver 

pôsobia, a chrániť ju pred nimi.  

Marián Bernadič
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ZO ŽIVOTA MIESTNEHO ODBORU MATICE SLOVENSKEJ V ABRAHÁME 

V II. POLROKU 2012 

Život v Miestnom odbore Matice 

slovenskej v Abraháme neutíchol ani 

v období prázdnin a dovoleniek. 

Matičiari sa zúčastnili veľkého upra-

tovania a čistenia priestorov v okolí kos-

tola a priestorov fary pred slávnosťou 

birmovky dňa 3. júna 2012 

Dňa 10. júna si členovia MO MS nene-

chali ujsť príležitosť a navštívili v Dome 

kultúry v Trnave jedinečné vystúpenie 

umeleckého súboru Lúčnica. Týmto 

vystúpením lúčničiari vzdali hold a pre-

jav veľkej vďaky významnej slovenskej 

osobnosti a reprezentantovi slovenského 

folklóru v celom svete, umeleckému 

šéfovi, choreografovi Lúčnice profe-

sorovi Štefanovi Nosáľovi pri príleži-

tosti 85. životného jubilea, ktorého sa 

dožíva v plnom zdraví 

Už v tomto čase sa začal cyklus podujatí 

organizovaných pri príležitosti príchodu 

slovanských vierozvestov svätých Cyrila 

a Metoda na naše územie, ktorého 1150 

výročie bude roku 2013. Organizačná 

komisia na prípravu dôstojného priebehu 

osláv zložená z vrcholových predstavite-

ľov Trnavského samosprávneho kraja, 

arcibiskupského úradu, Krajskej rady 

MS Trnavského kraja, rektorov vyso-

kých škôl v Trnavskom kraji a evanje-

lickej cirkvi augsburského vyznania na 

základe pripravovaných podujatí k to-

muto výročiu orgánmi a organizáciami 

Trnavského kraja vypracovala Spoločný 

kalendár podujatí, ktorý obsahuje 177 

rôznych spoločenských a cirkevných 

akcií. 

Veľkolepý vstup do tohto významného 

obdobia sa uskutočnil dňa 5. júla 2012 

v Nitre, kde sa za účasti niekoľkotisíco-

vého zhromaždenia konala celoslovne-

ská cyrilo-metodská púť. Púť sa začala 

svätou omšou na Svätoplukovom ná-

mestí, ktorú celebroval bratislavský 

arcibiskup mons. Stanislav Zvolenský 

a pokračovala návštevou Biskupkého 

paláca, baziliky a hradného múzea sak-

rálnych pamiatok, ktoré boli sprístup-

nené účastníkom v rámci dňa otvore-

ných dverí. Zájazd na toto podujatie or-

ganizoval Dom Matice slovenskej v Ga-

lante a zúčastnili sa na ňom aj naši 

matičiari spoločne s matičiarmi z Cífera. 

Dňa 21. júla 2012 Obecný úrad v Abra-

háme organizoval súťaž družstiev vo 

varení gulášu pod názvom „Abrahámsky 

kotlík 2012“. Súťažné družstvo postavil 

aj MO MS v Abraháme, ktoré po výbor-

nom výkone zvíťazilo a dostalo víťaznú 

trofej – nerezový kotlík so stojanom 

Združenie miest a obcí pod názvom 

„Cestami Jána Palárika“ organizuje 

každoročne spomienkové podujatie 

v Štiavnických Baniach pod názvom 

„Rezbársky deň“. Aj tento roku sa na 

tomto podujatí zúčastnili z regiónu 

Trnava občania obcí Majcichov, Opoj 

a Abrahám. Abrahám v tomto roku re-

prezentovali matičiari v počte 12. Ces-

tou sa zastavili aj v obciach Hronské 

Kľačany a Starý Tekov, kde tiež pôsobil 

Ján Palárik. Po privítaní starostami 

uvedených obcí účastníci položili vence 

k pomníkom Jána Palárika. Podobný 

priebeh malo aj privítanie účastníkov 

v Štiavnických Baniach, kde po svätej 

omši v miestnom kostole položili veniec 

k pamätnej tabuli Jána Palárika aj za 

občanov obce Abrahám. Následne sa 

uskutočnila pietna pobožnosť v krypte 

pod kostolom, kde sú uložené pozo-

statky významných osobností. V popo-

ludňajších hodinách sa účastníci zúčast-

nili na bohatom kultúrnom programe. 

Dňa 1. septembra 2012 zorganizoval 

MO Matice slovenskej V Abraháme 

v spolupráci s Obecným úradom už 

tradičnú Vatru Ústavy pri príležitosti 20. 

výročia prijatia Ústavy Slovenskej 

republiky pri príležitosti 20. výročia 

prijatia Ústavy Slovenskej republiky  

Matičiari nechýbali ani pri organi-

zovaní a zabezpečovaní dôstojného 

priebehu tradičnej pobožnosti pri súsoší 

Sedembolestnej Panny Márie, ktorá sa 

konala dňa 15. septembra. Táto slávnosť 

sa z roka na rok zdokonaľuje a úcta 

k Sedembolestnej Panne Márii sa roz-

širuje. Tento rok bola slávnosť rozšírená 

o procesiu so sochou Sedembolestnej 

Panny Márie, ktorú niesli členovia 

Dobrovoľného hasičského zboru za 

zvukov mariánskych piesní z nástrojov 

šintavskej dychovej hudby a hojného 

sprievodu abrahámskych veriacich 

Abrahámski a cíferskí matičiari sa dňa 

6. októbra zúčastnili na spoločnom vý-

lete do Banskej Štiavnice. Za ideálneho 

počasia navštívili spoločne s fundova-

ným sprievodcom najznámejšie histo-

rické pamiatky Banskej Štiavnice. 

V odpoludňajších hodinách navštívili 

poľovnícke múzeum v kaštieli Antol vo 

Svätom Antone. Výlet prebiehal v prí-

jemnej priateľskej atmosfére a potvrdil 

prospešnosť spoločných stretnutí pre oba 

MO MS 

Dňa 21. októbra sa naši matičiari 

zúčastnili na organovom koncerte 

v kostole Svätého Michala v Cíferi, kto-

rý bol organizovaný v rámci jesenného 

cyklu koncertov. Na koncerte vystúpili 

umelci zo Španielska na vysokej ume-

leckej úrovni 

Na výstave obrazov zameranej na 1150. 

výročie príchodu sv. Cyrila a Metoda na 

naše územie pod názvom „Cyrilo-

metodský cyklus“ akademického malia-

ra Mikuláša Klemčáka, inštalovanej 

v Dome Matice slovenskej sa zúčastnili 

dňa 23. októbra 7 naši matičiari 

V nadväznosti na túto výstavu Dom 

Matice slovenskej v Galante zorganizo-

val odbornú prednášku na tému „Veľko-

moravská ríša, kráľ Svätopluk, príchod 

vierozvestov sv. Cyrila a Metoda na 

naše územie“ dňa 30. októbra. Na 

vysokej odbornej úrovni prednášala doc. 

MUDr. Zora Lazarová, CSc. Na pred-

náške sa zúčastnilo 7 našich matičiarov. 

Po prednáške sa uskutočnilo posedenie 

pri príležitosti mesiaca úcty k starším. 

Po slávnostnom príhovore riaditeľky 

Domu Matice slovenskej Bac. Zlatice 

Lehotskej si matičiari z okresu Galanta 

vypočuli vystúpenie speváckeho súboru 

Pustokerčanka z Pustých Sadov. 

Dňa 23. novembra sa 28 našich mati-

čiarov zúčastnilo na tradičnom kultúrno- 

spoločenskom podujatí „Trenčín, Trna-

va, ruža voňavá“ organizovaného v rám-

ci družby medzi matičiarmi Trnavského 

a Trenčianskeho kraja, ktorého V. ročník 

sa uskutočnil v Dubnici nad Váhom. 

V bohatom programe vystúpili folklórne 

a tanečné skupiny, speváci z Trnav-

ského, Bratislavského, Trenčianskeho, 

Košického a Bansko-bystrického kraja. 

Zájazd sme opäť absolvovali s mati-

čiarmi z Cífera. 

Dňa 1. decembra výbory MO MS 

zorganizovali mikulášske posedenie pre 

svojich členov. Posedenie sa uskutočnilo 

za peknej účasti matičiarov a prebiehalo 

v slávnostnej, priateľskej predvianočnej 

atmosfére. V rámci programu prítom-

ných predseda MO MS pán Bohumil 

Čambál oboznámil s významými národ-

nými a obecnými výročiami aj výro-

čiami významných osobností, ktoré sme 

si pripomínali v odchádzajúcom roku 

2012. O výbornú atmosféru posedenia sa 

veľkou mierou pričinil spevácky súbor 

„Pustokerčanka“ z Pustých Sadov svoji-

mi regionálnymi, pre nás doteraz 

neznámymi piesňami.  
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K dobrej nálade prispelo aj kvalitné 

varené víno, výborná kapustnica z recep-

tára kuchára Joţka Ivančíka aj sladké 

a slané pečivo, ktorým prispeli mnohí 

účastníci, za čo im patrí poďakovanie. 

Posedenie sa tradične ukončilo najkraj-

šou vianočnou piesňou „Tichá noc“, 

ktorú si pri zapálených sviečkach spo-

ločne so spevokolom zaspievali aj všetci 

účastníci podujatia. 

Dňa 3. decembra sa v Abraháme usku-

točnilo výjazdové zasadnutie Krajskej 

rady Matice slovenskej Trnavského kra-

ja. Zasadnutie sa nieslo v predvianočnej 

atmosfére, čo svojím vystúpením 

znásobila p. Eva Kristínová, herečka 

SND, známy folklorista Štefan Suchý 

hrou na fujare a člen Krajskej rady MS, 

učiteľ Mgr. Peter Kozolka krásnym 

vianočným príhovorom.  

Na zasadnutí sa zúčastnil aj starosta 

obce Ing. Igor Németh a členovia 

výborov MO MS Abrahám. Účastníci 

zasadnutia sa cítili u nás ako doma, čo 

spontánne vyjadrovali po skončení za-

sadnutia. Členovia výborov spolu so sta-

rostom zasa vyţarovali spokojnosť nad 

dobrou reprezentáciou Abrahámu a jeho 

zviditeľňovania v rámci Trnavského 

kraja.  

Matičiari nestáli bokom ani pri orga-

nizovaní brigád zameraných na rekon-

štrukciu kostolných zvonov, rekonštruk-

ciu farskej budovy a čistení priestorov 

cintorína pred sviatkom zosnulých. Na 

týchto akciách odpracovali stovky bri-

gádnických hodín, čím značne zníţili 

projektované finančné náklady.  

Tento roku MO MS ešte čaká návšteva 

vianočného koncertu v kostole Svätého 

Michala v Cíferi, na ktorý sme dostali 

pozvanie od predsedu MO MS Cífer. 

Dňa 19. januára 2013 sa uskutoční XII. 

fašiangový matičný ples s tradičnou hu-

dobnou skupinou Trend z Červeníka. 

Pretoţe o vstupenky je značný záujem 

z okolia, bude sa predaj vstupeniek rea-

lizovať do určitého časového obdobia 

pre domácich záujemcov a potom bude 

pozvánka zverejnená na internete. Cena 

vstupenky je 22 € na pár.  
Bohumil Čambál  

predseda MO MS v Abraháme 

 

 

 

V posledných dňoch tohto roku oslávi 
významné životné jubileum predseda 
Miestneho odboru Matice slovenskej 

v Abraháme 
Bohumil Čambál. 

Pri tejto príležitosti mu blahoželáme 
a želáme do ďalších rokov pevné 

zdravie, rodinné šťastie a doterajší zápal 
pre prácu v Matici slovenskej. 

Zároveň blahoželáme k udeleniu 
najvyššieho vyznamenania 

Zlatej medaily Matice slovenskej, 
ktoré je ocenením jeho doterajšej 
záslužnej práce v Matici slovenskej 

Členovia MO MS v Abraháme 

 
 
 
 
 
 

Bohumil Čambál, 
tak je dňa 28. decembra 1942 rukou 

abrahámskeho matrikára zapísané v rod-

nej matrike obce Abrahám meno die-

ťaťa, ktorého rodičmi sa stali Ferdinand 

a Filoména Čambáloví. 

Práve v tento deň zapustilo toto malé 

nemluvňa prvé semienko do rodnej ze-

me ešte netušiac, ţe jeho korene ho 

pripútajú k rodnému Abrahámu natrvalo. 

Po skončení základnej školy v Abrahá-

me študoval na Strednej všeobecnovzde-

lávacej škole v Trnave. Z nej odchádza 

na základnú vojenskú sluţbu a po jej 

skončení do práce v Ţelezničných opra-

vovniach a strojárňach v Trnave. 

Zakrátko si zaloţil rodinu. S manţelkou 

Dagmar vychovali do dospelosti 5 detí. 

„Bohuš“, takto ho všetci voláme, bol 

veľmi aktívny uţ od detských čias, keď 

sa venoval športu, hlavne futbalu. Naj-

skôr ako aktívny hráč a neskôr veľmi 

iniciatívny funkcionár. Počas jeho aktív-

nej funkcionárskej činnosti odpracoval 

mnoţstvo bezplatných brigádnických 

hodín na úprave priestorov športového 

areálu, vybudovaní vnútorného a von-

kajšieho oplotenia, oprave šatní a so-

ciálnych zariadení. 

Nespočetné hodiny svojho osobného 

voľna venoval ako funkcionár a pred-

seda základnej organizácie slovenského 

zväzu chovateľov, keď zabezpečoval pre 

obyvateľov hydinu na drobný chov a zá-

roveň i poradenstvo pri chove. 

Od mladosti pôsobil a aktívne pracoval 

ako poslanec obecného zastupiteľstva v 

Abraháme, predseda komisie pre škol-

stvo, kultúru, zdravotníctvo a šport a 

člen obecnej rady. 

 

Do roku 1994 pracoval nepretrţite v 

ŢOS Trnava, naposledy ako bezpeč-

nostný technik. Koncom roka 1994 na-

stala v jeho ţivote veľká zmena, keď vo 

voľbách do orgánov samosprávy získal 

dôveru obyvateľov našej obce a zasadol 

do kresla starostu obce Abrahám, aby 

hájil záujmy jej obyvateľov. Dôveru 

obyvateľov nebolo ľahké získať, ale asi 

ťaţšie ju bolo obhájiť v ďalšom voleb-

nom období. Vo funkcii starostu obce 

pôsobil 8 rokov, aţ do odchodu na dô-

chodok. Ďalšie 4 roky pôsobil aktívne 

ako poslanec obecného zastupiteľstva a 

zástupca starostu. Túto prácu vykonával 

zodpovedne a jeho ţelaním bolo, aby 

ľudia ţijúci v Abraháme boli šťastní a 

spokojní. Obetoval tomu za uplynulých 

40 rokov všetok voľný čas. Je všade, kde 

ho treba, vţdy ochotný, usmiaty, dobre 

naladený, prísny k sebe aj k ostatným. 

Všetko musí byť vţdy organizačne 

pripravené na 100% a i tak nechýba 

pravidelná kontrola pred väčšou akciou. 

Roku 2002 odišiel do dôchodku, aktív-

nej práce pre rozvoj obce sa však ne-

vzdal a pokračuje v nej hlavne v Miest-

nom odbore Matice slovenskej, najskôr 

ako zakladajúci člen a po dvoch rokoch 

od jej vzniku ako predseda Miestneho 

odboru Matice slovenskej v Abraháme, 

kde pôsobí doteraz. Kaţdoročne organi-

zuje a spolu s členmi výborov zabezpe-

čuje mnoţstvo rôznych akcií, na ktorých 

sa aj sám zúčastňuje. Je aktívnym čle-

nom Krajskej rady Matice slovenskej a 

Okresnej rady Matice slovenskej, kde sa 

aktívne a pravidelne zúčastňuje na za-

sadnutiach aj na akciách poriadaných 

Domom Matice slovenskej v Galante. 

Nemoţno nespomenúť jeho iniciatívu 

pri zbieraní materiálov do monografie 

obce. Nedá sa vypočítať obrovské mnoţ-

stvo hodín, ktoré venoval spracovaniu 

monografie vydanej roku 2004. Je aj 

jedným z jej autorov.  

Aj keď si dnes pripomíname Bohuškove 

70. narodeniny, môţeme len konštato-

vať, ţe je to vitálny človek, plný nápa-

dov, s veľkým organizačným duchom, 

čo vyuţíva v tomto čase hlavne pri or-

ganizovaní brigád na rekonštrukcii far-

skej budovy. Patrí mu vďaka za nespo-

četné mnoţstvo hodín odpracovaných 

bezplatne na abrahámskom kostole, fare, 

jej okolí a cintoríne. Je aktívnym členom 

farskej rady, ktorú volili priamo veriaci 

farnosti. 

Za aktívnu činnosť a rozvoj obce mu 

obecné zastupiteľstvo v Abraháme 

schválilo udelenie ocenenia  

 „Osobnosť roka 2011“           

ktoré mu odovzdal starosta obce na 

Abrahámskom kultúrnom dni v júli 

2011.  
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Z ČINNOSTI HASIČSKÉHO ZBORU 

Jedna z hlavných úloh, ktorú má 

dobrovoľný hasičský zbor v obci 

plniť, je prevencia. V júli tohto roka 

DHZ Abrahám začal s kontrolou 

hydrantov v našej obci, ktorá bola 

rozdelená na tri etapy. Skontrolovali 

všetky hydranty vrátane koncových 

hydrantov, ktoré musia byť v pravi-

delných intervaloch vypúšťané, 

najmä z hľadiska zanášania potrubia 

a čistoty vody.  

V novembri boli vykonané preven-

tívne protipožiarne kontroly od čísla 

domu 200 po číslo domu 300.  

Počas leta hasiči zorganizovali 

výlet do Terchovej.  

Dňa 28.7. bol vyhlásený cvičný 

poplach za účelom preverenia 

pripravenosti k zásahu, techniky a 

SMS zvolávacieho systému. Výjazd 

sa uskutočnil o 7 minút od zaslania 

SMS členom zboru. Po cvičení 

prebehlo krátke školenie a zopako-

vanie si obsluhy hasiaceho zariade-

nia a napĺňania nádrže na vodu. 

Hasičský zbor sa podieľal aj na or-

ganizovaní kultúrno-spoločenských 

podujatí. V sobotu 1. septembra 

sme postavili a neskôr večer aj 

dozerali na zapálenie Vatry ústavy. 

Pripomenuli sme si tak 20. výročie 

schválenia základného zákona našej 

krajiny.  

Presne o dva týždne 15. septembra 

sa naši členovia zúčastnili na proce-

sii a sv. omši pri príležitosti sviatku 

Sedembolestnej Panny Márie pa-

trónky Slovenska. 

 

 
 

V nedeľu 23. septembra boli hasiči 

požiadaní o pomoc pri likvidácii vo-

dy zo zatopených pivníc z dôvodu 

poškodenia vodovodnej prípojky. 

Pomocou ponorného kalového čer-

padla bola vyčerpaná voda z dvoch 

pivníc.  

Počas jesene dostali príležitosť aj 

mladí hasiči, ktorí sa zúčastnili na 

brannom preteku v Blatnom, kde 

s časom 27 minút a 13 sekúnd 

obhájili minuloročné prvenstvo 

v staršej kategórii. Víťazné družstvo 

bolo zložené z týchto členov: Matej 

Grossman, Adam Bacigál, Lukáš 

Hoffer a Jozef Banáš. Mladým 

hasičom gratulujeme k zaslúženému 

víťazstvu a zároveň ďakujeme za 

krásnu sezónu plnú úspechov, v 

ktorej reprezentovali náš zbor a 

našu obec.  

V sobotu 13. októbra sa uskutočnilo 

požiarno-taktické cvičenie, ktoré sa 

konalo v priestoroch bývalej ozdra-

vovne. Cvičenie pozostávalo z hase-

nia požiarov pomocou vysokotla-

kového zariadenia, hasiacich prí-

strojov a vyhľadávania osôb. Hasiči 

si tak precvičili samotnú techniku 

hasenia, prieskum budovy, prácu s 

motorovou pílou a použitie dýcha-

cích prístrojov. 

 

Dňa 18. októbra sa v kultúrnom 

dome v Abraháme uskutočnilo za-

sadnutie krajského výboru dobro-

voľnej požiarnej ochrany. Výbor 

prijal naše pozvanie a mohol tak v 

príjemnom prostredí prerokovať a 

vyhodnotiť svoju činnosť.  

V sobotu 1. decembra členovia zbo-

ru vynášali a pílili staré dubové 

trámy z kostolnej veže. Tieto trámy  

staré vyše 200 rokov boli veľmi 

ťažké a bez ich odstránenia by 

nebolo možné v budúcnosti vyčistiť 

a zrekonštruovať celé prvé podlažie 

na veži.  

 

 

V sobotu 8. decembra sa uskutoč-

nili prvé vianočné trhy v Abraháme, 

kde sme v spolupráci s obecným 

úradom uvarili a predávali kapust-

nicu. Kapustnica bola podľa názo-

rov ľudí vynikajúca a my sme radi,  

že sme mohli priložiť ruku k dielu 

pri tejto veľmi vydarenej adventnej 

akcii. 

 
Zároveň ďakujeme ľudom, ktorí 

nám pomáhali nielen pri varení, ale 

aj pri organizovaní vianočných 

trhov.  
Róbert Hričo 

 predseda DHZ Abrahám 

 

 

Kapor sa už smaží, no 

hlavou ešte myká, prskavka 

z Číny, nejak čudne bliká. 

Pozerám na stromček, dolu 

k zemi padá, skupinka 

hasičov náš dom už hľadá. 

Tak to máme po roku, opäť 

pekný šok, prajem vám 

veselé Vianoce a šťastný 

nový rok! 

 

Praje všetkým 

spoluobčanom DHZ 

Abrahám. 

 



Abrahámske noviny, ročník 9, 2012, č. 3–4                                                                                                                       Strana 14

 

DUCHOVNÉ SLOVO 

                                                                        

Milí priatelia, 
tento rok sme sa pripravovali na 
Vianoce veľmi krátkym adventným 
časom, no zato celé vianočné ob-
dobie bude najdlhšie, ako sa len dá. 
Kresťanská liturgia sa tradične roz-
víja v denných, týždenných a roč-
ných cykloch. 
Ľudová zbožnosť však v priebehu 
času vniesla do náboženského živo-
ta dôležitosť mesačných úsekov, 
ktorým sa pokúsila dať určitú 
zvláštnu náplň. A tak máme naprí-
klad mesiac máj ako mariánsky 
mesiac, alebo október ako ruženco-
vý. 
 Ak však máme nejaký mesiac na-
zvať „mariánskym“, nemal by byť 

práve december takýmto mesia-
com? Veď v tomto mesiaci slávime, 
a teda nanovo prežívame veľmi 
dôležité udalosti, v ktorých Panna 
Mária zohráva svoju nezastupiteľnú 
úlohu. Už od začiatku decembra 
sme vnímali — na rozdiel od obáv 
pred koncom sveta — narastajúcu 
túžbu ľudstva po spasiteľovi, ktorá 
v takej čistej podobe vyvrcholila 
práve v izraelskom dievčati Márii 
(adventné obdobie). Práve ju si Boh 
 vyvolil a zachoval nepoškvrnenou 
už od jej počatia (slávnosť 8. de-
cembra), aby si z jej tela vzal telo 
jednorodený Boží Syn Ježiš Kristus 
(slávnosť 25. decembra). 

Preto ju právom nazývame Boho-
rodičkou (slávnosť 1. januára). Z 
udalostí okolo narodenia Spasiteľa 
počuť proroctvo samotnej Márie: 
„Hľa, od tejto chvíle blahoslaviť ma 
budú všetky pokolenia“. 
Chcel by som popriať všetkým Vám 
radostné a milostiplné prežitie via-
nočných sviatkov, aby ste načerpali 
veľa síl aj do všedných dní, ktoré 
nás čakajú v novom roku 2013. Ten 
potom začneme v našom vzácnom 
chráme spoločnou prosbou: „Bože, 
buď nám milostivý a žehnaj nás.“ 
Prijmite môj srdečný pozdrav… 
 

Vladimír Kiš 
administrátor farnosti 

  
 

VYHODNOTENIE  FOTOSÚŤAŽE 

 

Obecný úrad v Abraháme vyhlásil 

prvý ročník súťaže neprofesionál-

nych fotografov. Podmienky súťa-

že boli zverejnené v pred-

chádzajúcom vydaní Abrahám-

skych novín. Starosta obce Ing. I. 

Németh a poslanci OcÚ vymeno-

vali porotu na hodnotenie foto-

grafií v tomto zložení: Mgr. A. 

Gécová, Mgr. E.  Košková, Mgr. 

J. Baňasová a Ľ. Horváthová. Do 

súťaže sa zapojili: Ivana Német-

hová, Ľubor Čambál, Ján Krajčo-

vič a Matej Krajčovič. Najpočet-

nejším a najvýstižnejším počtom 

fotografií sa prezentovala Ivana 

Némethová. Starosta obce všet-

kých súťažiacich odmenil finanč-

nou čiastkou pri zahájení vianoč-

ných trhov v KD, kde si 

i návštevníci trhov mali možnosť 

pozrieť vystavované fotografie. 

Čo k tomu dodať? Dúfame, že 

druhý ročník tejto súťaže bude 

mať viac účastníkov. Veríme, pre-

tože vieme, že v našej obci sa urči-

te nájde viac fotografov–amatérov 

a svoj koníček a talent budú chcieť 

v budúcnosti verejne reprezento-

vať.  
                                     Anna Gécová 

 

Plán omší počas 

vianočných sviatkov 

 

23.12.2012 o 10.30 h 

24.12.2012 o 9.00 h 

25.12.2012 polnočná  

a potom o 10.30 h 

26.12.2012 o 10.30 h 

28.12.2012 o 18.00 h 

29.12.2012 o 18.00 h 

30.12.2012 o 10.30 h 

31.12.2012 o 17.00 h 

1.1.2013 o 10.30 h 

6.1.2013 o 10.30 h 

 

 



   
 
 

Nech sú pre Vás vianočné sviatky príjemným zastavením,  

  aby ste načerpali veľa radosti do života a silu prekonať  

  všetky prekážky,  ktoré Vám nastávajúci rok prinesie do cesty.  

  Krásne vianočné sviatky a šťastný Nový rok  

   všetkým  kolegom, priateľom a známym praje 

                     Vedenie a predstavenstvo   

                             P-OD Abrahám 
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MATERSKÁ ŠKOLA ABRAHÁM 
 POSIELA POZDRAV  

VŠETKÝM  ĽUĎOM DOBREJ VÔLE: 

  
Nech sa starosť všetka zruší 

 a nech vládne pokoj v duši. 

Čo bolelo, nech sa zhojí, 

čo tešilo, nech sa zdvojí 

 

Nech Vás láska stále hreje, 

nech Vám nikdy smutno nie je. 

Nech Vám zdravie dobre  slúži, 

nech má každý po čom túži 

 

Nech Vám radosť žiari z očí celý rok, 

a nech láska sprevádza každý Váš krok. 

Aby boli v novom roku 

iba slzy šťastia v oku 
 

Materská škola ďakuje všetkým, 
 ktorí jej počas celého roka pomáhali  

a podporovali ju. 
ŢELÁME KRÁSNE SVIATKY! 

 

 
Pozvánka 

Milí rodičia, starí rodičia a priatelia školy! 
Srdečne Vás pozývame na tradičnú  

Vianočnú akadémiu,  
ktorú si opäť pre Vás pripravili ţiaci našej 

Základnej školy a ktorá sa uskutoční  
dňa 21. decembra 2012 – v piatok o 160 h  

Tešíme sa na Vašu účasť !                            
Vedenie a pedagógovia školy 

 

Praje všetkým kolektív  

Základnej školy Michala Tareka v Abraháme

–––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––-
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SPÄTNÝ POHĽAD NA PODUJATIA KONANÉ V PRIEBEHU 

ROKU 2012 

 

Asi sa mnohí budete čudovať, prečo 

tento spätný pohľad. Ak vydržíte 

a dočítate príspevok do konca, dozviete 

sa, o čo mi vlastne ide. 

Každoročne s príchodom nového roku 

sa začínajú kultúrne a spoločenské 

podujatia v našej obci plesmi. Nebolo 

to inak ani tento rok. Začínali matičiari, 

potom pokračovali poľovníci a plesovú 

sezónu ukončili priaznivci FS Jatelinka. 

29. apríla sa uskutočnila slávnosť pri 

príležitosti 190. výročia od narodenia a 

150. výročia príchodu Jána Palárika do 

našej obce.  

Už sa stalo tradíciou stavanie mája. 

Aj tento rok členovia Dobrovoľného 

ha-sičského zboru pripravili krásny 

májový strom, ktorý deti ozdobili 

stužkami. Za spevu FS Jatelinka hasiči 

strom vztýčili do výšky, čo okolostojaci 

ocenili pot-leskom. Potom sa prítomní 

zoradili a vy-dali sa v sprievode za 

zvukov piesní zne-júcich z obecného 

rozhlasu do špor-tového areálu, kde 

bola májová veselica. 

  
Spomienkový akt kladenia vencov pri 

Pomníku padlých vojakov v I. a II. sve-

tovej vojne sa uskutočnil 8. mája. 

Z roka na rok sa tu stretáva stále viac 

ľudí, ktorí si takto spomínajú na našich 

spolu-občanov, ktorí padli vo vojne. 

Ďalšou veľmi úspešnou akciou roku bol 

Obecný kultúrny deň. Sprievodné po-

dujatia, ako bol vodný futbal a nafuko-

vací hrad, boli pre deti veľkým lá-

kadlom. Pestrý kultúrny program, boha-

té občerstvenie a zábava so skupinou 

Senzus udržali návštevníkov v športo-

vom areáli takmer do ranných hodín. 

Priaznivci dobrého gulášu si pochutili 

21. júla, keď sa organizovala súťaž vo 

varení gulášu pod názvom „Abrahám-

sky kotlík 2012“. Humor, spev a dobrá 

nálada boli spoločníkmi počas celého 

podujatia. Na svoje si prišli i milovníci  

 

 

 

 

 

 

piva, ktorí súťažili o prvenstvo v rých-

losti pitia chmeľového moku. 

1. septembra sa konala Vatra Ústavy. 

Už tradične sa teší veľkej návštevnosti, 

pretože vlastne ide o poslednú väčšiu 

akciu v športovom areáli ukončujúcu 

prázdninové a dovolenkové obdobie. 

Veľmi vydarenou bola aj akcia konaná 

v našej dedine prvýkrát. Ide o vianočné 

trhy, ktoré u prítomných navodili tú 

správnu vianočnú atmosféru. Snehové 

vločky na dverách, krásna ikebana vo 

vstupnej hale, vianočný stromček 

a veľa predávajúcich symboly Vianoc 

vyvolávali v nás slávnostnú náladu. 

K tomu vôňa vynikajúcej kapustnice, 

lokší a štrúdle, varené vínko, punč, to 

všetko do seba perfektne zapadalo. 

A samozrejme, že nechýbala ani FS 

Jatelinka, ktorá celé podujatie zahájila.  

Toto je len časť akcií, ktoré sa v našej 

obci počas roku konajú. No nezabúda 

sa ani na deti, pre ktoré sa každoročne 

poriadajú rybárske preteky žiakov a 

Deň detí. Ženy–matky majú svoju 

slávnosť na Deň matiek. Poľovníci sa 

zasa každoročne pripomenú svojím 

vždy skvele pripraveným Poľovníckym 

dňom. Zahanbiť sa nedajú ani členovia 

DHZ, ktorí poriadajú denné, či nočné 

hasičské preteky. V neposlednom rade 

treba spomenúť i futbalový klub, ktorý 

okrem pravidelných futbalových zápa-

sov organizuje i súťaž o Kráľa jedenás-

tok, či súťaž ulíc vo futbale. Nemalou 

mierou sa na množstve akcií podieľa 

i MO MS v Abraháme, ktorý organi-

zuje veľké množstvo akcií pre svojich 

členov, ale podieľa sa aj na príprave 

akcií poriadaných obcou. 

 
 Ani jedno z týchto podujatí by nebolo 

možné pripraviť bez veľkej obete zo 

strany organizátorov. Tí, ktorí prídeme 

na podujatie, máme iba jednu starosť – 

 

 

 

 

 

dobre sa zabaviť. Po podujatí sa my, 

účastníci zdvihneme a viac či menej 

 spokojní odchádzame bezstarostne do-

mov. No tí, čo podujatie organizujú, 

musia zabezpečiť priebeh akcie či už po 

technickej, materiálnej, alebo priesto-

rovej otázke. Všetko je to spojené so 

stratou voľného času na úkor rodiny, na 

úkor svojich síl. Po ukončení podujatia 

na organizátorov ešte čaká uviesť 

všetko do pôvodného stavu. 

A teraz konečne k tomu, prečo som toto 

všetko opisovala. Myslím, že iba málo-

kedy sa stane, aby niekto organizá-

torom poďakoval. Všetko berieme ako 

samozrejmosť. Preto by som aspoň tou-

to cestou (dúfam, že nie iba vo svojom 

mene) chcela veľmi pekne poďakovať 

všetkým, ktorí sa akýmkoľvek spôso-

bom podieľali na prípravných prácach 

spojených s uvedenými podujatiami, za 

obetavosť, pretože bez nej by kultúrny 

život v Abraháme vyhasol...  

Ď A K U J E M E ! 

                                                                                            
Darina Bartošová 

 

DÁVAME NA ZNÁMOSŤ 

 

Dňa 12.1.2013 

FS Jatelinka poriada  

TRADIČNÝ  

FAŠIANGOVÝ  PLES  
Bližšie informácie získate u členov 

FS Jatelinka. 
 

 

 
Keď zazvonia zvonky čarokrásnych 

Vianoc, prežite ich v zdraví, v šťastí, 

v láske, v pokoji a do ďalšieho roku 

Vám želáme veľa, veľa pohody. 

FS Jatelinka 
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